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Onderwerp

Het niet voldoen aan voorwaarden door PAS-melders en de  Porthos-

uitspraak m.b.t. PAS-melders

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Recent werd bekend dat 40 % van de PAS-melders niet voldoet aan de voorwaarden om een vergunning te

krijgen.

Dit kan grote gevolgen hebben voor deze bedrijven, onder andere het verkrijgen van financiering voor

bedrijfsontwikkeling en bedrijfsovername maar ook in het voortzetten van de bedrijven.

Op 9 maart 2022 en op 6 juli 2022 hebben Provinciale Staten moties (1079 en 1114) ingediend die het

college opriepen om het legaliseren van de PAS-melders te versnellen en te zorgen dat er duidelijkheid zou

komen voor betrokken bedrijven.

Onze Provincie heeft ruim 18 miljoen euro ontvangen van het rijk om de situatie van PAS melders op te

lossen. Aanvraag van het budget kan tot en met 31 augustus. 

Op 16 augustus 2023 j.l. deed de Raad van State uitspraak inzake het Porthos-project1.De uitspraak kan

ook consequenties hebben voor andere stikstof gerelateerde problemen, zoals de wens om PAS-melders zo

spoedig mogelijk te legaliseren en daarmee uitvoering te geven aan de in 2022 ingediende moties.

In een column2 in de Agraaf van 18 augustus j.l. wordt een interessant idee geopperd om, door deze

Porthos-project uitspraak, PAS-melders te legaliseren.

Ondergetekenden stellen aan het college van Gedeputeerde Staten  de volgende vragen:

1. Bent u het met ons eens dat de situatie van de PAS-melders te lang duurt en we daarom alle

(nieuwe) mogelijkheden moeten benutten om de PAS-melders zo spoedig mogelijk te legaliseren?

Antwoord

Ja, binnen de verantwoordelijkheden van het Rijk en de provincie in dit vraagstuk (zie ook antwoord op

vraag 3). 

1 Porthos-project mag doorgaan - Raad van State

2 Column: Provincies aan zet voor extra stikstofonderzoek | Agraaf.nl - Landbouwnieuws voor West-Nederland
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https://www.raadvanstate.nl/actueel/nieuws/augustus/porthos-project-uitspraak/
https://www.agraaf.nl/artikel/807856-provincies-aan-zet-voor-extra-stikstofonderzoek/
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2.     Biedt de uitspraak over Porthos mogelijkheden voor de provincie Zuid-Holland om PAS-melders te

legaliseren?

a.      Zo ja, kunt u een beschrijving geven van die mogelijkheden en de termijn waarop dat zou

kunnen?

b.      Zo ja, bent u bereid om die mogelijkheden, waaronder het uitvoeren van extra ecologisch

onderzoek, te gaan benutten om ruimte te vinden om de PAS-melders te legaliseren?

Antwoord

Het college bestudeert deze uitspraak om te bezien of dit mogelijkheden biedt voor PAS-melders. De

Staten zullen hierover worden geïnformeerd.

3. Kan het college een beeld geven van de acties die er na 9 maart 2022 zijn uitgevoerd om invulling te

geven aan de motie en duidelijkheid te geven aan de PAS-melders?

Antwoord

Er wordt uitvoering gegeven aan het ‘Plan van aanpak inzet Zuid-Holland voor legalisatie PAS-melders’.

Kern daarvan is dat het Rijk primair verantwoordelijk is voor het beschikbaar stellen van stikstofruimte

voor de legalisatie van PAS-melders en dat de provincie op een aantal aspecten actief aan de legalisatie

bijdraagt.

Het Rijk heeft maatregelen genomen om stikstofruimte vrij te maken, waaronder recent de LBV (looptijd 3

juli 2023 t/m   1 december 2023) en LBV+ (looptijd 3 juli 2023 t/m   5 april 2024) regelingen. Tot nu toe heeft

dat voor Zuid-Holland nog geen stikstofruimte opgeleverd. In mei j.l. heeft het Rijk aangegeven dat PAS-

melders meer prioriteit krijgen zodra stikstofruimte beschikbaar komt in het stikstofregistratiesysteem.

De provincie draagt bij aan de legalisatie door o.a. het verifiëren van de aanmeldingen voor legalisatie en

het uitvoeren van de vergunningverlening wanneer dat mogelijk is. De provincie draagt waar mogelijk ook

bij aan de legalisatie van PAS-melders. Dat doet het bijvoorbeeld door bedrijven in gebiedsprocessen te

informeren over de mogelijkheden. En door waar mogelijk in te zetten op maatregelen die stikstofruimte

opleveren voor PAS-melders. (zie het antwoord op vraag 7).

4. Hoeveel PAS-melders in Zuid-Holland voldoen niet aan de gestelde voorwaarden?

Antwoord

Het legalisatieprogramma richt zich op het legaal maken van bedrijven (projecten) die in de PAS-periode

(2015-2019) een PAS-melding hebben ingediend voor activiteiten die onder het PAS zijn gestart of

gewijzigd. Zo moet de depositie meer dan 0,05 en minder dan 1,00 mol/ha/jaar bedragen en moet het een

oprichting/uitbreiding/verandering betreffen in de meldingsplichtige categorie. Landelijk zijn er criteria

geformuleerd om te kunnen toetsen of aanmeldingen voor het legalisatieprogramma voor legalisering in

aanmerking komen. Tot nu toe blijken in Zuid-Holland 35 van de ongeveer 200 aanmeldingen geen PAS-

melders te zijn en dus niet voor legalisering in aanmerking te komen. Dit is een voorlopig aantal omdat van

ongeveer de helft van het totaal aantal aanmeldingen nog niet de benodigde informatie is ontvangen om

te kunnen verifiëren  of ze PAS-melder zijn en onder het legalisatieprogramma vallen. Deze bedrijven

krijgen de gelegenheid om hun aanmelding aan te vullen.

Bij een klein aantal dossiers komt uit de verificatie naar voren dat inmiddels geen natuurvergunning nodig

is en dit is aan de betreffende melders bevestigd door een bestuurlijk rechtsoordeel.

5. Hoe komt het dat deze bedrijven niet voldoen aan de voorwaarden?

Antwoord
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Zie beantwoording bij vraag 4.

6. Wat zijn de consequenties voor deze groep en kunnen we als provincie hierin eventueel

iets  betekenen? Dit laatste in relatie tot het beschikbare bedrag vanuit het Rijk om de situatie van

PAS-melders op te lossen en het creëren van stikstofruimte vanuit de opgezette stikstofbank.

Antwoord

Wat de consequenties zijn verschilt per bedrijf. Het kan betekenen dat deze bedrijven bericht krijgen dat

geen vergunning noodzakelijk is of dat zij een vergunning moeten aanvragen buiten het

legalisatieprogramma. Het bedrag vanuit het Rijk is bestemd voor PAS-melders die binnen het

legalisatieprogramma vallen.

7. Hoe staat het met het aantal aanvragen vanuit bovengenoemd budget?

Antwoord

Het budget in de Regeling provinciale maatregelen PAS-melders van het Rijk kon in de periode mei-

augustus 2023 aangevraagd worden voor reeds aangegane verplichtingen waarmee PAS-melders kunnen

worden gelegaliseerd. Er is ruim € 6 miljoen aangevraagd voor twee door de provincie aangekochte

bedrijven in het kader van strategische verwerving, waarbij als bijvangst stikstofruimte beschikbaar komt.

De korte doorlooptijd van de regeling en strikte voorwaarden hebben er toe geleid dat veel provincies

geen aanvraag hebben ingediend of niet het maximale budget benutten. Daarom wordt het Rijk gevraagd

de resterende middelen opnieuw beschikbaar te stellen voor provinciale maatregelen die bijdragen aan de

legalisatie van PAS-melders. 

Den Haag, 12 september 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit
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